


2 

 

 

KIKOVA PORUKA 

POVODOM 61. OBLJETNICE 

UKAZANJA DJEVICE MARIJE 

SVETKOVINA BEZGREŠNOG ZAČEĆA, MADRID, 8. PROSINCA 2020. 

 

Povodom Svetkovine Bezgrešnog začeća Blažene Djevice Marije,                   

61. godišnjice ukazanja Djevice Marije i njezina mandata Kiku Argüellu: 

“Potrebno je stvarati zajednice poput Svete Nazaretske Obitelji 

koje žive u Poniznosti, Jednostavnosti i Zahvaljivanju. 

Drugi je Krist.” 

 

Osjetili smo želju da svu braću iz zajednica učinimo sudionicima Kikova 

navještaja došašća u Madridu, na kojemu ga je Duh Sveti nadahnuo da izrazi 

duboko značenje naših zajednica, kao Djelo i Očitovanje Duha Svetoga u 

Crkvi i današnjem svijetu.  

Ova kateheza, koju vam pišemo kako bi mogla doprijeti do sve braće, kao i 

video, raduje nas te nam daje snage u ovom teškom vremenu pandemije, da 

živimo s velikom snagom svetkovinu Bezgrešnog Začeća, vrijeme Došašća 

i vrijeme Božića, da uđemo u novu 2021. godinu s velikom sviješću o 

poslanju koje je Gospodin povjerio našim zajednicama preko Kika i Carmen, 

i svih nas, kao odgovor na hitna potrebe Crkve i društva u kojem živimo. 

otac Mario Pezzi, prezbiter  
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KIKO:  

 

Vrlo dobro, braćo, nadajmo se da će mi Gospodin dati riječ za vas. Napola sam 

mrtav, oh! U 2020. smo godini! Završava, želim vam sretnu novu 2021. godinu. 

Ako ćemo još biti živi, vidjet ćemo se. Bog nas je želio izabrati, dajući nam Duha. 

Gledajte, Duh Sveti želi da se okupimo, jer se na taj način očituje ono što On 

jest: ljubav jednih prema drugima. 

Da bi se to očitovalo, potrebno je da se okupimo, vidimo, tako da nas Duh Sveti 

dovede do toga da se ljubimo. Zato je Duh Sveti umjetnik zajedništva i Crkve. 

Biće Crkve ljubavi djelo je Duha u nama. Duh Sveti raduje se kad se okupljamo, 

jer se na taj način On može očitovati ljubeći nas, bivajući u nama; daje nam 

ljubav jednih prema drugima. 

Isus Krist rekao nam je: „Ljubite se! Ljubite se kao što sam ja ljubio vas!“. Koja 

velika stvar braćo, je da nas je ujedinio, pozvao, dao nam zajednicu! Dao ti je 

itinerarij kršćanske formacije i dao nam je poslanje, i u ovom smo poslanju. 

Mnogi nas ljudi gledaju izvana, mnogi su ljudi pozvani na vječni život, na besmrtni 

život, zahvaljujući našem odgovoru i našoj vjeri. Zbog toga je prekrasno biti 

kršćanin, jer u kršćanima prebiva Gospodin i vječni život. „Što ti daje vjera? 

Vječni život u nama, besmrtni život!”. 

Gospodin nas je pozvao da sudjelujemo u njegovoj slavi. On je ljubav, neizmjeran, 

On je Bog, ali ono što On jest – njegova forma bića je šireća, ispunja se dajući se 

nama. Zbog toga je Bog divan i divno je da se braća okupljaju, tako da se Duh 

Sveti kojeg imamo iznutra može ispoljiti, izraziti, očitovati. „Ljubite se!“, kaže 

Gospodin i dao nam je Duha Svetoga da se ljubimo. Ovo je naše poslanje: Ljubiti 

jedni druge, okupljati se u zajednici i daje nam poslanje ljubavi prema 

svijetu: donijeti na svijet ovo Božje biće koje prebiva u nama, koje nas navodi da 

se ljubimo, da si neprestano opraštamo, navodi nas da budemo novi ljudi, ljudi 

novog eona, nove eshatologije. Ljudi koje je Bog pozvao i želio živjeti u nama. 

Sveti Pavao kaže: „Ne živim ja, već Krist živi u meni, i moj je život Krist“. Ovo 

je Riječ za sve nas, i mi možemo sa svetim Pavlom reći: Moj je život Krist, živim 

u Njemu, za Njega i po Njemu. Moj je život Krist. To je nešto fantastično! I ja 

mogu reći isto: „Moj je život Krist!“. I ovdje sam jer mi je On rekao: „Govori 

im, bit ću s tobom, ne boj se!“. Ja sam s tobom, ne boj se ničega; smrt je 

pobijeđena u pobjedi. Ja sam pobijedio smrt, uskrsnuo od mrtvih. I Krist je 

uskrsnuo s našom naravi. Mi smo ljudi kojima On daje da sudjeluju u njegovoj 

pobjedi nad smrću. Uskrsnuli smo s Kristom, i On prebiva u nama. Prebiva u nama 

s ogromnom ljubavlju. 

Bog želi da se ta ljubav očituje u zajednici, u darivanju jednih za druge, u 

opraštanju jedni drugima, u poslušnosti Gospodinu, u životu za Gospodina. 

Moj život je Krist! Neka naš život bude Krist, njegova nježnost i nadasve njegova 

volja. Božja se volja očitovala u Kristu, odvevši ga sve do križa, do smrti za nas i 

uskrisivši ga iz mrtvih. I ova nam je  pobjeda nad smrću dana preko Duha Svetoga. 

Ovaj nam Duh daje da se volimo, daje nam da se pokoravamo Bogu povrh svega. 

Nešto fantastično, uistinu! Živjeti u Kristu, za Krista. I to življenje u Kristu po 
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Duhu Svetom očituje se u kršćanskoj zajednici, u Crkvi. Navodi nas da se 

ljubimo. Zbog toga su pogani govorili: „Gledajte kako se ljube!“ Ljubimo li se 

zaista? Volimo li se? Imamo li predrasude jedni prema drugima ili zaista 

dopuštamo da se Duh Sveti očituje u nama da bismo se međusobno ljubili? 

Ljubimo li jedni druge? Kako? Tvoreći jedno tijelo! Zbog toga je nesudjelovanje 

u zajednici težak grijeh. „Oni koji napuštaju zbor.“, kako je govorio sveti Pavao. 

Ne! Mi tvorimo jednu kršćansku zajednicu, a ta je zajednica svjedočanstvo 

svijetu, svjedočanstvo ljubavi. 

Dobro, braćo, hrabro. Sretan sam što sam ovdje s vama, jer kad smo zajedno 

očituje se Duh Sveti koji nas - unutar nas - vodi do toga da se ljubimo. Ovo 

„Ljubite se“, djelo je Duha. Kaže: „Ljubite se“ i daje nam Duha Svetoga da to 

možemo činiti, da se ljubimo, da si opraštamo i da budemo zadovoljni što smo 

zajedno. Kad smo zajedno, očituje se Duh. „Gledajte kako se ljube!“. Ovo je 

neizmjerno otajstvo kršćanske Crkve. Zbog toga je imati zajednicu vrlo velika 

milost, kako bi se mogao očitovati Duh Sveti koji nam je dan! Evo, imamo unutra 

Duha Gospodnjega koji nas navodi da se ljubimo, da si pomažemo, da se volimo, 

da slušamo Oca koji nam povjerava poslanje, poslanje evangelizacije! Poslanje 

koje je ponekad također patnja! Progone li nas, da to prikažemo za ljude! To je 

poslanje ljubavi cijeloj Crkvi, svim ljudima, povrh svega uprisutnjujući u nama 

ono što je Duh Sveti: Ljubav. „Ljubite jedni druge!“. Zbog toga je vrlo važno da 

imate ljubavi u zajednici, da zahvaljujete Bogu jer imate kršćansku zajednicu 

s kojom možete slaviti liturgiju, slaviti prisutnog Krista: „Gdje su dvojica ili 

trojica sabrana u moje ime – kaže Krist – tu sam i ja među njima.“ (Mt 18,20). „Ja 

među njima“, dvoje ili troje – a evo nas ovdje više od dvoje ili troje – evo, ovdje 

je Krist. Krist se očituje dajući nam svoga Duha, koji je ljubav: "Ljubite se kao 

što sam ja vas ljubio!“. 

Hrabro, prekrasno je imati kršćansku zajednicu u kojoj se možemo okupljati kako 

bismo si iskazivali ljubav, davali slavu Bogu, zahvaljivali mu, posredovali za 

svijet, za ljude, za grešnike, davali mu slavu uprisutnjujući njegovu stvarnost, 

stvarnost ljubavi, kroz liturgiju, kroz euharistiju. Ostavio nam je sakrament u 

kojem je prisutna njegova smrt za nas i pobjeda nad smrću, i daje nam udio u 

ovoj pobjedi nad smrću, u Kristovom uskrsnuću. Nešto fantastično i predivno. 

Zato: Čestitam vam, predraga braćo, jer imate kršćansku zajednicu, nešto uistinu 

prekrasno, da se ljubite i ne žalostite Duha Svetoga Duh Sveti se žalosti kad se 

ne ljubimo, kada se na neki način mrzimo, osuđujemo: „Ne osuđujte nikoga, 

ne osuđujte!“ „Smatraj se posljednjim i najgorim od sviju“, kažu Očevi 

pustinje. Ti, ne osuđuj nikoga, smatraj se posljednjim i najgorim od sviju! Kad si 

sa svojom braćom, smatraj se posljednjim i misli: „On je bolji od mene, nemam 

pravo biti ovdje, trebao bih biti na drugom mjestu, ovakvi su kršćani. Biti kršćanin 

je velika milost,  a to jest, biti zaodjenut Kristom! To znači da kršćani u svom 

tijelu nose Isusovu smrt, kako bi se očitovalo da je Krist u njima živ. U svom 

tijelu nosim Isusovu smrt, kako bi se vidjelo da je Krist živ u meni. Ovo su kršćani, 

zato uvijek posvuda nosimo Isusovu smrt: to se očituje u činjenici da radosno 

podnosimo protivštine, uvrede, nerazumijevanja, nedostatak novca ili bilo kakvu 

neugodu! Zadovoljni što trpimo za Krista. Vrlo je važno trpjeti za Krista. Naš 

se život upisuje na nebu. 
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Naš život je zapisan na nebu. Kad stignemo, otvorit će se neke knjige i tamo će se 

vidjeti kako te je Gospod izabrao, dao ti je jednu zajednicu, katehiste. Ne znam 

koliko ti ostaje života, koliko nam je ostalo prije nego nam je poći s Njime. 

"Umrijeti je sigurno bolje", kaže sveti Pavao, jer umrijeti je "biti s Kristom", a to 

je sigurno bolje, biti s Kristom. Ne znam želim li više umrijeti, kaže sv. Pavao, što 

je sigurno mnogo bolje, ili još ostati ovdje, jer sam vam potreban, jer vidim da 

zajednica treba moju prisutnost, da joj pomažem. 

Gospodin bi želio da svi budemo zahvalni, da u sebi imamo ovu zahvalnost što 

smo izabrani od Boga i da Bog želi živjeti u nama po svom Duhu Svetomu, 

ovom Duhu koji je u nama i koji nas navodi da idemo u zajednicu, da si oprostimo, 

da zauzmemo posljednje mjesto kući, u tvojoj obitelji, posljednje mjesto, uvijek 

zadovoljni što smo zauzeli posljednje mjesto – u službi svima! Ne kažem da pereš 

tanjure, ali nešto u tom stilu. Da zauzmeš posljednje mjesto jer si kršćanin, ti si 

kršćanin brate! Ovo je ogromna riječ: „kršćanin“, zaodjenut Kristom, 

zadovoljan svugdje zauzeti posljednje mjesto. „Smatraj se posljednjim, kažu 

očevi Crkve, i najgorim od svih!“ „Smatraj se posljednjim i NAJGORIM, od 

svih!“  Kad bi imao ovo duboko rasvjetljenje Duha Svetoga o tome tko si ti 

zapravo, smatrao bi se posljednjim i najgorim od svih! I sa ovim stavom poveži se 

sa braćom smatrajući se posljednjim i najgorim, da nemaš pravo biti ovdje i tada 

živiš u zajednici neizmjerno zahvalan Bogu što ti je dao braću, koja su, sva, bolja 

od tebe, što ti je dao Put, što ti je dao katehiste! Divno je što smo ovdje, braćo, 

divno je: „Gdje su dvojica ili trojica okupljeni u moje ime, tu sam i ja među njima“. 

Ovdje je Krist među nama. 

Kršćanstvo je jedno čudo. Neka nam Bog svima dadne ovo ogromno 

rasuđivanje: da se divimo ljubavi koju Bog ima prema svima nama, koja nas 

je zaodjenula svojom neizmjernom ljubavlju, nečim ogromnim. Iz tog razloga, 

Bog bi želio da svi budemo ponizni i dobri, ponizni i sveti: „Smatrajući drugoga – 

kako kaže sveti Pavao – većim od sebe“, svi su veći od tebe, jer si posljednji i 

najgori od sviju. Ovo je Božja riječ, nije neka moja izmišljotina. Ovdje, smatraj 

se posljednjim i najgorim od sviju, i vidjet ćeš kako se cijela situacija mijenja, 

tvoj će odnos s drugima biti drugačiji, jer ti si ovdje zadnji, nisi prvi, zadnji si. 

Govorim i mogu imati u sebi, po Duhu Svetom, svijest da sam posljednji ovdje i 

najgori od sviju, ovo je svjetlo koje mi daje Duh Sveti i tjera me da zaista 

ostanem na svom mjestu, smatrajući druge većim od sebe, kaže sv. Pavao. 

Smatraš li braću svoje zajednice većom od tebe? Ti, smatraj se posljednjim i 

najgorim. Ovo je način življenja Puta, to je ispravan način življenja Puta. 

Naravno, možda je tebi nemoguće ovako živjeti, jer si cijeli svoj život bio oholica. 

Kako? Ti, da se smatraš posljednjim i najgorim od sviju? Što je to? Dobro, nadam 

se da te Gospodin neće poniziti da ti pokaže tvoje grijehe i tko si zapravo! Nadam 

se da neće biti potrebno! Već se dovoljno dobro poznaješ i znaš da si grešnik i 

nedostojan biti ovdje! Nedostojan. Vrlo je velika milost što ti je Bog dao zajednicu, 

što ti je dao put, katehiste! To je nešto fantastično. 

Predraga braćo, moramo se međusobno ljubiti, moramo ljubiti Crkvu, ljubiti 

biskupa, ljubiti župnika, ljubiti svoju zajednicu, svoju župu, biti zadovoljni što 

živimo svoju vjeru u zajednici. Slušajući u svojoj zajednici, u pripremi Riječi, u 
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onome što trenutno radite, to je ono što Bog želi da činite kao kršćanska zajednica. 

Kako je doista velika stvar da nas je Gospodin izabrao i učinio od nas zajednicu. 

U ovoj zajednici prisutan je Duh Sveti, isti onaj Božji Duh koji želi biti u nama i 

očitovati se u ljubavi jedni prema drugima. Duh Sveti dolazi k nama i navodi nas 

da se ljubimo: „Ljubite se, ljubite se kao što sam i ja ljubio vas!". Hrabro, imajte 

ljubavi jedni za druge. 

Dobro, braćo, ništa me drugo ne nadahnjuje Gospodin. Nadam se da živite vrijeme 

u kojem Gospodin dolazi: Prihvatite ga! Potom je vrijeme Božića, Nove godine, 

vrijeme za život u obitelji i zajednici: sretni zbog poslanja koje nam Bog 

povjerava. Možda Gospodin pozove vašu zajednicu i pošalje ju u poslanje. Nadam 

se da će je poslati u poslanje, ili možda ne zaslužujete biti misionari i ne šalje vas, 

on šalje druge, ali ne i tebe. Da bi bio misionar, predstavljao Krista, Gospodin treba 

prebivati u tebi na jedan novi način u poniznosti! Stvar koju ti nemaš! „O, sveta 

Kristova poniznosti, tko te može pronaći?“, govorili su Očevi, „O, sveta 

Kristova poniznosti, tko te može pronaći?“. Bez poniznosti nema ničega! A ti, od 

poniznosti imaš malo, premalo. „O, sveta Kristova poniznosti, tko te može 

pronaći?“. Dakle, živite zajednicu u poniznosti, stavljajte se u službu jedni 

drugima: ako si oženjen, stavi se u službu svoje obitelji, zauzmi posljednje mjesto 

tamo gdje se nalaziš, posljednje mjesto! 

Smatraj se posljednjim i najgorim od sviju. Ovo je riječ Otaca Crkve, riječ koja 

vrijedi milione! „Smatraj se posljednjim, ili posljednjom, i najgorim od sviju!“. 

Smatraj da nisi dostojan biti ovdje i unatoč tome Bog te je pozvao, izabrao te je, 

oprostio ti tvoje grijehe, odjenuo te svojom ljubavlju i svojim milosrđem, svojim 

oproštenjem, i to te mora dovesti da živiš svoj život sa zahvalnošću prema Kristu, 

s ljubavlju prema Kristu. „Tko ne ljubi Krista, neka bude anatema!“ govorio je  

sveti Pavao, „neka bude proklet!“. Ljubiti Krista. Zbog toga, ovi nas susreti moraju 

dovesti do toga da više ljubimo Krista. Ljubiti Ga. Ljubite Krista. Ljubav kršćana 

prema Kristu. Zašto? Zato što je Krist umro na križu za tebe, otvorio je nebo za 

tebe, zatvorio vrata pakla i otvorio ti nebo! Kad umreš otvorit će se vrata neba za 

tebe, dan naše fizičke smrti sretan je dan, dan slavlja, jer ulazimo u nebo, gdje 

nas čekaju Sveta Djevica Marija, Gospodin Isus i sveci, svi sveci. 

Naše življenje je posebno življenje: živimo u Kristu i s Kristom, kaže sveti Pavao: 

„Moj je život Krist!“. Ljubiti Krista. „Ljubi Krista i čini što hoćeš“, „Ljubiti Krista 

jedina je istina, govorili su Očevi pustinje, ostalo je sve ispraznost“. Ljubi Krista. 

Ljubi Krista. A kako se očituje ljubav prema Kristu? Da vidimo: što trebam činiti? 

Ljubi Krista. Možda ovdje nema nikoga tko ljubi Krista i ovdje gubimo vrijeme. 

“Ne, nije istina!“. Ovdje ste zbog njegova milosrđa i njegove dobrote, On čini 

veliko poslanje s vama; vidjet ćete to kad stignete u nebo. Poslanje: imate svoju 

djecu, imate svoje katekumene, imate svoju župu, imate svoju zajednicu, imate 

mnogo stvari koje vam je Bog dao, mnogo darova njegove ljubavi i ono što on 

traži jest da budemo ponizni i sveti, da se smatramo posljednjima i najgorima od 

sviju. 

Ovo da se smatraš gorim od drugih vrlo je vrlo duboko: „Smatraj se posljednjim i 

najgorim od sviju!“. Jer ako je ovo sigurno, tvoj odnos s drugima je drugačiji, ne 

ćeš imati nikakav stav oholosti! Imati ćeš stav poniznosti, zahvalnosti braći koja 
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te podnose u zajednici koju ne zaslužuješ. Smatraj se posljednjim i najgorim od 

sviju i Gospodin će te blagosloviti. Živi u svijetu bivajući posljednji: ovo znači  

kršćanin! Živjeti na svijetu bivajući ili smatrajući se posljednjim i najgorim od 

sviju, zahvaljujući braći iz tvoje zajednice koja ti opraštaju, koja su s tobom. 

Ljubiti jedni druge u poniznosti je osnovno, inače nema prave kršćanske ljubavi 

ako se ne ljubimo ovako. Zato, hrabro braćo, jer Gospodin nas silno ljubi i nadam 

se da se molite za mene. Želim vam sretan Božić, sretnu Novu godinu i da budete 

ponizni. Ponizni, smatrajući se posljednjim, najgorim od sviju. 

Gospodin je izabrao mene za tebe i sada bira vas za druge. Hrabro, braćo, neka 

nas Gospodin vodi da se ljubimo, i kako bismo se ljubili, šalje nam Duha Svetoga, 

bez njega se ne ljubimo. Duh Sveti je taj koji nas u nama navodi da se ljubimo. 

„Ljubite se kao što sam ja ljubio vas.“ Dajem vam svoj Duh, kao što me ovaj Duh 

doveo na križ za vas, isti će taj Duh voditi vas do križa, jedni za druge. Dakle: 

hrabro, primite Duha Svetoga, koji vas čini svetima, koji vas čini djecom Božjom 

i vodi vas da se ljubite, da ljubite jedni druge. 

Imamo otajstvo, koje je ljubav. I zbog toga je Gospodin to očitovao u 

kršćanskoj zajednici. Mnogi kršćani nemaju nikakvu zajednicu, njihovo 

kršćanstvo je liturgija, sakramenti, oni sve žive osobno, pojedinačno; ali vama je 

dao zajednicu, dakle, u toj je zajednici vrlo važno da se ljubite i opraštate si. A u 

braku: koliko puta moram oprostiti svojoj ženi? Svaki put, govorio je jedan 

svećenik. Kako? Svaki put. Da, svaki put. A supruga ga pita: koliko puta moram 

oprostiti mužu? Svaki put. Bez toga nema kršćanskog braka. Oprostimo jedni 

drugima svaki dan. Ne sudi: ne sudite! Smatraj se posljednjim i najgorim od 

sviju! Slušaj me! Jednog će se dana od tebe tražiti račun za ovu Riječ jer si ju 

slušao, ali nisi ju ispunio. Slušaj me! Smatraj se posljednjim i najgorim od sviju! 

I pobjedi ti u ovom stavu s braćom, zamoli ih za oprost kako bi ostao u zajednici, 

što ne zaslužuješ, zahvali im što te primaju, što te prihvaćaju, tebe koji si ubojica, 

gad, izdajica, zlobnik. Pa, da, svi smo mi ovo u dubini, a ako se nije očitovalo, to 

je zato što Bog nije podigao ruku s naše glave, ali stvarnost je takva da smo svi mi 

grešnici. 

Hrabro, braćo, molim vas da molite za mene, za ovu gospođicu i za ovog 

svećenika, i da molite jedni za druge. 

U Rimu sam prorekao godinu punu Duha Svetoga i milosti, za Crkvu i za vas, 

dakle, kažem to i za vas. Ako sam uistinu prorok, prorokujem vam da Gospodin 

želi da 2021. godina bude godina milosti, dobrote, slave za Gospodina, za vašu 

obitelj, za vašu zajednicu i za Put, evo, zbog toga se morate potpuno prepustiti 

djelovanju Duha Svetoga. 

 


